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СЪВЕТ ЗА ИКОНОМИЧЕСКИ РАСТЕЖ 
 
 

ПРОТОКОЛ 
 
 
Дата: 07.05.03г. 
Времетраене: 14:10 – 15:10 
 
Участници: 
 

1. г-н Валентин Церовски – министър на регионалното развитие и 
благоустройството 

2. г-жа Снежана Ангелова - директор на дирекция “Координация и 
управление на програми и проекти”, Министерство на икономиката 

3. г-жа Боряна Пенчева – директор на дирекция “Управление на средствата 
от ЕС”, Министерство на финансите 

4. г-н Камен Колев – главен директор “Индустриално развитие”, Българска 
стопанска камара 

5. г-н Димитър Бранков – главен директор “Център Чиста Индустрия“, 
Българска стопанска камара 

6. г-н Божидар Божинов – председател на Българска търговско-промишлена 
палата 

7. г-н Цветан Симеонов – заместник-председател на Българска търговско-
промишлена палата 

8. г-жа Андрияна Тошева – изпълнителен директор, Българска 
международна бизнес асоциация 

9. г-н Евгений Иванов – главен секретар, Съюз на работодателите в 
България 

10. г-н Любомир Леков – експерт, Български Бизнес Клуб “Възраждане” 
 
Изготвен от: Димитър Цветанов, Координатор на СИР 
 
Дневен ред: 
 

1. Проекти по програма ФАР – “Грантова схема за въвеждане на системи за 
управление на качеството” и “Проект за развитие на културния туризъм в 
България” (г-жа Снежана Ангелова, директор на дирекция “Координация и 
управление на програми и проекти”, Министерство на икономиката) 

2. Насрочване и определяне на теми за следващото редовно заседание на 
Съвета по смисъла на чл. 6, ал. 1 от Правилника. 

 
1. Проекти по програма ФАР – “Грантова схема за въвеждане на системи за 
управление на качеството” и “Проект за развитие на културния туризъм в 
България” 



Стр. 2 

 
1.1 Бележки: 
 
МИ: На уеб-страницата на Министерство на икономиката е вече 

информацията за Грантовата схема за развитие на културния туризъм. 
Предложения от общини, неправителствени организации и 
консорциуми се приемат до 7 юли, 16:00 часа. Документацията е много 
подробна, като включва и оперативно ръководство засягащо 
финансовия контрол и отделните етапи. Самият технологичен пакет 
включва всички необходими документи. Грантовата схема за 
качеството ще тръгне малко по-късно, тъй като между 12-15 май, 2003 
очакваме финансов служител на Европейската делегация. 

СРБ: Преди имаше проблем, който спъваше развитието на проекта. Какво 
стана с този въпрос? 

МИ:  Министерство на икономиката няма да препоръчва консултанти на 
предприятията, поради съществуващия конфликт на интереси. 

БТПП: Как седи въпроса със съфинансирането на проекти? 
МИ: Предприятията участват с 10% в проекта за развитие на културния 

туризъм, като стойността варира между 70 000 и 350 000 евро. Тук 
говорим единствено за компонента на програма ФАР, разбира се . 
Прави се график за информационни дни за шестте региона и в момента 
в който го имаме ще го изпратим на Вашето внимание. 

СРБ: Как се осъществява контрола върху проектите? 
МИ: Контролът е на няколко нива: Сметна палата, Агенция за държавен 

финансов контрол и министерство на регионалното развитие, което е 
изпълнителна агенция и на оперативно равнище Министерство на 
икономиката. Има определена схема и мониторинга се осъществява на 
няколко етапа. 

СРБ: Какво бихте казали за привличане на неправителствения сектор в 
мониторинга, което е политика на Европейския съюз? 

БТПП: Опитът ни е много разочароващ. Преди две години, когато се обяви 
проекта ние проведохме 7 семинара, подбрани бяха 120 фирми. 
Създадоха се нереални очаквания у фирмите. 

МИ: Когато се прави програмирането би трябвало да участват и други 
организации, но за съжаление за да спасим проектите се наложи да 
действаме много бързо. Английските консултанти са написали 
документация, която е била в разрез с процедурните ръководства на 
ФАР и САПАРД. Преди две години е имало проучване на интереса - 
дали ще има критични маса от предприятия. Оттук нататък е започнало 
разписване на цялата документация. 

БТПП: Ние участваме в паралелни структури и получаваме информация 
понякога дори по-рано от Вас. Синхронът между нас липсва и големия 
въпрос е какво може да се направи, за да тръгнат нещата. 



Стр. 3 

МИ: В всяка грантова схема има подпроект за консултации до 200 000 евро, 
над 200 000 трябва да обявяваме международно ограничени търгове. 
Пет са общо грантовите схеми, които се въвеждат и предстоят да се 
въведат: “Въвеждане на системи за управление на качеството, 
“Обикновени бизнес инкубатори”, “Високотехнологични инкубатори и 
научно-изследователска дейност, “Технологични иновации за МСП” и 
“Културен туризъм”. 

БСК: Каква е финансовата схема по тези проекти? 
МИ: Не се прилага принципа да кажем на програма САПАРД. Значително 

по-облекчени са грантовите схеми. Проектите по Грантовата схема за 
въвеждане на системи за управление на качество са в размер до 80 000 
евро. 

БТПП: За останалите 3 грантови схеми. Кога ще се договорят парите? 
МИ: Д0 31 декември 2003 трябва да подпишем договорите, но реализацията 

е трудния етап, който трябва да се осъществи в рамките на една година. 
БСК: Редно е да има един представител на бизнеса при мониторинга на 

процеса. По проекта за въвеждане на системи за управление на 
качеството включват ли се хигиенни изисквания за хранително вкусова 
промишленост, като HACCP например? Квалификационни критерии за 
консултанти ще има ли и какви са те? 

МИ: Да, HACCP влиза в дейностите по грантовата схема за качеството. 
Грантовата схема трябва да се усвои на 80%, за да се изпълни договора. 
Ще има публичен регистър на въпроси и отговори. 

МРРБ: Много важно е да се работи интензивно, договорите трябва да се 
сключат до 31 декември. Заедно трябва да търсим лобитата. За разлика 
отпреди е налице политическа воля, работи се на бързи обороти. 
Информацията ще бъде качвана на интернет страниците на 
съответните министерства. Определено съм за включване на 
представител на бизнеса в процеса, защото това ще означава и 
поделяне на отговорността и риска. Наистина Ключов момент е 
реализацията и от бизнес асоциациите зависи да подготвят фирмите за 
ускорено въвеждане на системи за управление на качеството, тъй като 
една година не е никак много. 

МФ: Мога да Ви уверя, че това което е трябвало да се направи от страна на 
държавната администрация е направено. Сега остава реализацията на 
отделните проекти.  

 
1.2 Предложения: 
 
СРБ: Всяка организация да осигури експерт, който на работно ниво да участва 

в процеса на въвеждане на грантовите схеми. 
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1.3 Решения: 
 
Министерство на икономиката ще изпрати графика на информационните дни за 
шестте региона по грантовите схеми на бизнес асоциациите чрез координатора 
на Съвета. 
 
Бизнес асоциациите да предоставят свои експерти, които да участват в работата 
по въвеждане и разясняване на грантовите схеми. 
 
 
2. Определяне на дневния ред за следващото заседание: 
 

ДНЕВЕН РЕД 
за заседание на Съвета за икономически растеж, 

21.05.2003 г., 14.00 ч., Министерство на икономиката, Голяма зала, ул. 
“Александър Батенберг” 12, етаж 1 

 
1. Развитие по участието на български фирми в търговете за хуманитарна 

помощ и възстановяването на Ирак (Министерство на икономиката и 
Съюза на работодателите в България) 

2. Проект на Закон за обществените поръчки (Министерство на 
икономиката) 

3. Насрочване и определяне на теми за следващото редовно заседание на 
Съвета по смисъла на чл. 6, ал. 1 от Правилника. 

 
 
 


